
                                                                                                                                   
 

 

Comissió Permanent del Consell Educatiu Municipal de Barcelona 

Acta 75 

A la sala d’actes del Centre Cultural La Model de Barcelona, a les 16:45 hores del 28 de febrer del 2023 es 

reuneix, en sessió ordinària, la Comissió Permanent del Consell Educatiu Municipal de Barcelona.  

Presideix Pau Gonzàlez Val, regidor d’educació de l’Ajuntament de Barcelona amb la vicepresidenta del CEMB, 

Maria Truñó Salvadó, comissionada d’educació de l’Ajuntament de Barcelona. 

Actua com a secretària Isabel Moreno Gómez 

 

Hi assisteixen 

Membres: 

Pilar Buil López - PAS general (Escola Pia Sarrià) 

Àngel Domingo Villarreal – Associació Mestres Rosa Sensat i Vicepresidència CEMB 

Paul Mussach Rodríguez - Famílies Públic (Escola Tabor) 

Berta Palou Julián – Entitat Membre UB 

Víctor Ranera Martín - Titulars Concertada (Escola Joan Pelegrí) 

Maria Roca Parpal - Direccions Públic (EBM Cobi) 

Maria del Mar Cordero Trallero – Delegació Regidora - Presidència CEMD Eixample 

Andrea Tuset Laborda - aFFaC 

 

Convidats:  

Lluís Bages Virgili – Fundació Ferrer i Guàrdia 

Laia Herrera Pujol – Entitats (Consell FP) 

Isabel Moreno Gómez – Directora d’Educació 

Jordi Sánchez Masip – Gerent de l’IMEB 
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Deleguen 

Berta Argany Moya en Rubén Castillo Jaén (Àrea planificació CEB) 

 

Excusen l’assistència: 

Membres: 

 

 

 

Ordre del dia 

1. Benvinguda i informacions de regidoria.  

2. Aprovació de l’acta anterior.  

3. Informe sobre l’oferta per a la preinscripció d’educació obligatòria del curs 2023-2024. 

4. Proposta d’ordre del dia Plenari 18/04/23. 

5. Torn obert.  

 

Proposta d’ordre del dia Plenari 18/04/2023 a l’Institut Rambla Prim 

 Salutació de la Direcció del centre. 

 Benvinguda del Regidor d’Educació. Fets destacables del Trimestre. 

 Aprovació de l’acta anterior. 

 Informe sobre l’oferta per a la preinscripció a les escoles bressol del curs 2023-2024. 

 Espai Comissions de treball. 

 Espai territori. 

 Afers de tràmit. 

- Aprovació de la memòria del cus 2021-22 

 Torn obert. 

 

  
 

DOCUMENTACIÓ 

 

- 20220920 Acta Comissió Permanent CEMB (provisional). 

- Ordre del dia CP 20230228 del CEMB. 
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1. Benvinguda i informacions de regidoria  

Pau Gonzàlez inicia la Comissió Permanent agraint als presents l’assistència i animant als que no ho han fet 

que visitin l’exposició “Memòries de pandèmia. Només ens en sortirem juntes”, que es troba al Centre 

Cultural La Model. 

Explica que el curs vinent començarà amb 2 escoles més a la xarxa pública, l’Escola Felip Neri i l’Escola Segre, 

així com un nou institut, l’Institut Vallcarca, que temporalment compartirà espai amb l’escola Pare Poveda. 

Comenta que s’està treballant també per presentar novetats sobre els centres de postobligatòria.  

Es mostra satisfet sobre com està anant la tercera edició del cicle de debats ‘En clau d’educació’ i recorda que 

el proper dimarts 7 de març tindrà lloc la darrera sessió del cicle, dedicada a abordar les oportunitats 

educatives a la ciutat de Barcelona amb l’escriptor Philippe Meirieu i la politòloga Sheila Gonzàlez. 

Per últim, manifesta el seu neguit per l’estat de la salut mental de la comunitat educativa, especialment les 

persones més joves. Considera que és un tema que no està ben resolt i acaba impactant en el dia a dia de 

l’escola. 

 

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova sense esmenes. 

 

3. Informe sobre l’oferta per a la preinscripció d’educació obligatòria del curs 2023-2024. 

Pau Gonzàlez cedeix la paraula a Rubén Castillo responsable de la planificació dels estudis obligatoris del 

Consorci d’Educació de Barcelona que presenta l’informe sobre l’oferta per a la preinscripció d’educació 

obligatòria del curs 2023-24. 

A la ciutat ja fa anys que hi ha un descens demogràfic important, es calcula que en el curs vinent hi haurà uns 

400 alumnes menys a I3. Això es trasllada a un descens de places públiques i concertades. Es milloren les 

ràtios respecte a l’any passat: a I3 104 centres públics tindran una ràtio 20, malgrat que hi ha zones més 

tensionades on no s’ha pogut reduir aquesta capacitat a 20. A 1r d’ESO, la ràtio en principi és 30, tot i que en 

44 centres s’ha pogut reduir a 27. 

S’està avançant en la simplificació de les adscripcions de primària a secundària amb l’objectiu que cada escola 

acabi tenint 2 o 3 centres de secundària adscrits. Es destaca també que per primera vegada en la reserva es 

diferenciarà entre l’alumnat NESE A i el NESE B. 

En aquest curs s’ha treballat fer un treball d’acompanyament específic a 10 centres educatius amb dificultats 

de visualització, per tal d’ajudar a donar-los-hi més difusió. També s’ha fet un acompanyament a les famílies 

de l’alumnat NESE A. 
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Andrea Tuset, aFFaC, demana ampliar la informació en relació a la reserva de places de NESE. 

Rubén Castillo explica que per primera vegada es diferenciarà l’oferta de places de NESE A i B. El departament 

de dades facilita la previsió d’alumnat NESE A que hi haurà a la ciutat i aquesta es distribueix per zones 

educatives. El càlcul és que cada grup de pública i concertada tingui un alumne NESE A, tot i així s’apliquen 

criteris correctors, per exemple si en el centre hi ha un nombre elevat de NESE A o si el centre té algun dels 

recursos intensius previstos. D’igual manera passa amb la reserva de places de NESE B. 

Maria Roca, direccions públic, pregunta si es té en compte que hi ha molts infants que no estan escolaritzats a 

cap escola bressol i per tant no es detecta si són o no NESE. 

Rubén Castillo assegura que es té en compte i que cada vegada s’afina més a nivell de detecció de l’alumnat 

que hi ha a I3. És cert que no és al 100% però cada any va millorant la detecció. El Consorci treballa amb 

Pediatria, amb serveis d’Infància, amb altres àrees de l’Ajuntament per treballar en aquesta direcció.  

Andrea Tuset, aFFaC, pregunta si està previst aplicar alguna mesura correctora a nivell que les famílies NESE A 

o B tinguin un percentatge més elevat d’aconseguir plaça al centre on demanen. Demana que hi hagi més 

mesures en relació a dotar als centres de capacitat i no tant a distribuir. 

Rubén Castillo explica que està prevista una pacificació dels centres en funció de la seva complexitat. 

L’assignació de places funciona igual, sigui un NESE A, B o alumnat ordinari.  

Es diu que aquest tema s’abordarà més extensament en el Plenari.  

 

 

4. Proposta d’ordre del dia Plenari 18/04/2023.  

Pau Gonzàlez presenta la proposta de l’ordre del dia: 

Proposta d’ordre del dia Plenari 18/04/2023 a l’Institut Rambla Prim 

 Salutació de la Direcció del centre. 

 Benvinguda del Regidor d’Educació. Fets destacables del Trimestre. 

 Aprovació de l’acta anterior. 

 Informe sobre l’oferta per a la preinscripció a les escoles bressol del curs 2023-2024. 

 Espai Comissions de treball. 

 Espai territori. 

 Afers de tràmit. 

- Aprovació de la memòria del cus 2021-22 

 Torn obert. 

Es proposa eliminar el punt d’espai territori si no hi ha cap demanda concreta.  
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5. Torn obert.  

Andrea Tuset, aFFaC, demana establir algun canal perquè les persones representants de famílies de la pública 

es puguin comunicar entre elles.  

Pau Gonzàlez diu que s’hauria de vehicular a través del Decidim.  

 

Es tanca la sessió a les 17.36h 


